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ELŐLAP

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
11. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2020. szeptember 30-án, Nógrádon     
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Varga Richárd polgármester
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester
5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János, 

Szórágy Gyuláné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke
Horváth Erzsébet óvodavezető
Kállai-Rácz Andrea pályázatíró

Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
Előadó: Varga Richárd polgármester

Napirend:

1. Szociális célú tüzifa támogatás helyi szabályairól szóló rendelet elfogadása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

2. Bursa Hungarica 2021. évi pályázathoz csatlakozás és támogatási feltételekről döntés
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

3. Angyalvár Óvoda munkatervéről tájékoztatás
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető

4. Molnár-Bernáth László és neje telekvásárlása
Előadó: Varga Richárd polgármester

5. Külterületi lakott hely elnevezése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

6. Egyebek
- Augusztus 20. rendezvény elszámolása
- Pályázatokról tájékoztató
- Gyermekorvosi rendelés Nógrádon
- Kékesi Beáta terembérlése
- Rendezvénynaptár módosítása kiállítással
- Vármentő nap szervezése
- Szeptemberi társulási -és küldöttgyűlésekről beszámoló
- Szlovák önkormányzat kérelme
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Napirend utáni hozzászólások:

Hozott határozat: 86/2020.(IX.30..) – 98/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Hozott rendelet volt: 15/2020.(X.1.) önkormányzati rendelet a szociális célú tüzifa támogatás helyi 
szabályairól

Zárt ülés nem volt.
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
11. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2020. szeptember 30-án, Nógrádon     
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Varga Richárd polgármester
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester
5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János, 

Szórágy Gyuláné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke
Horváth Erzsébet óvodavezető
Kállai-Rácz Andrea pályázatíró

Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket és a meghívott
vendégeket. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 17 óra 02 perckor
megnyitotta.
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a napirendi pontok megtárgyalása előtt egy fontos eseményről szeretne 
megemlékezni. Elmondta, hogy ma van a 30 éves évfordulója annak, hogy Magyarországon 
megtartották az első szabad önkormányzati választásokat. Ennek alkalmából köszönetét fejezte ki 
Szórágy Gyuláné és Piroska János volt polgármestereknek, Árpásné Schlenk Judit jegyzőnek és 
Debreceniné Králik Tündének, aki a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke. Részükre emléklapot 
adott át, hiszen mindegyikük több, mint egy évitizede végzett munkát vezetőként. 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester ezután felolvasta azon képviselők névsorát, akik 1990-től
láttak el/látnak el képviselői feladatokat.
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Ciuleacné Drajkó Adrienn 
alpolgármester és Szórágy Gyuláné képviselő személyében. 
A javasolt személyeket kérdésre a testület 5 igennel és 1 tartózkodással elfogadta. 
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett.
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Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
Előadó: Varga Richárd polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné képviselő:
Nagyon örülök, hogy ilyen szépen halad a tetőfelújítási munka, nagyon szép a cserép, ami rákerül. 

Varga Richárd polgármester:
A vállalkozói szerződéseket megküldtük a képviselőknek. Az udvar felőli rész ügyében már az elmúlt
ülésen döntés született. Most kellene elfogadni a kis torony bádogozási munkáit, valamint a tető 
utcafront felőli felújítási munkáit. 
Kértem fizetési halasztást a vállalkozótól, így jövő év március 15-ig kell kifizetnünk a munkák egy 
részét.
Aki tehát egyetért azzal, hogy a Fema Flór Kft-vel megkössük a szerződést a mellékelt iratok szerint
kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze!

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta:

86/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy a Fema Flór Kft-vel a vállalkozási szerződéseket írja alá. 
444.500 Ft összegben a torony bádogozási munkáira, 2.775.373 Ft összegben pedig 
a tetőfelújítási munkálatokra. A költségekből 1.832.187 Ft-ot 2020. évben a 
tartalékkeretből kell fedezni, a fennmaradó 1.387.686 Ft-ot pedig a 2021-es évre be 
kell tervezni és legkésőbb 2021. 03. 15-ig kell kifizetni. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződéseket kösse meg, a munka 
elvégzését kísérje figyelemmel és kifizetést követően tegyen javaslatot az 
átcsoportosításra. A 2021. évben kifizetendő összeg betervezéséről gondoskodjon.

Határidő: azonnal, értelemszerű és legkésőbb 2021. 02. 28.
Felelős: polgármester

Varga Richárd polgármester:
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született:

87/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti:
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75/2020.(VIII.25.) 76/2020.(VIII.25.) 77/2020.(VIII.25.) 78/2020.(VIII.25.) 
79/2020.(VIII.25.) 80/2020.(VIII.25.) 81/2020.(VIII.25.) 82/2020.(IX.8.) 
83/2020.(IX.8.) 84/2020.(IX.8.) 85/2020.(IX.23.) 

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

Napirend:

1. Szociális célú tűzifa támogatás helyi szabályairól szóló rendelet elfogadása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A képviselő testület döntésének megfelelően a pályázatot benyújtottuk, 72 m3 fát ítéltek meg 
számunkra. Rendelettel kell megállapítani, hogy kik lesznek jogosultak a tűzifa támogatásra. A bizottság 
mindig azt a gyakorlatot követte, hogy aki nem fér bele a rendelet feltételeibe, de egyéb szempontból 
rászoruló, megtalálta azt az utat, ahogy segíteni tudott. A jövedelmi határokon emeltünk. Kérem az 
elnök asszonyt, hogy ismertesse a bizottsági ülésen elhangzottakat. 

Kovács Ágnes képviselő, az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke:
Igen, emeltünk a jövedelmi határokon, hiszen a bérek is és a nyugdíjai is emelkedtek. Igyekeztünk minél 
nagyobb számú rászorulót bevonni. A bizottság támogatta a rendelet tervezet elfogadását.

Piroska János képviselő:
Amennyire tőlünk függ, figyeljünk oda, hogy minél előbb kiosztásra kerüljön a fa a rászorulók részére. 
Az lehet tudni, hogy mennyi jut családonként?

Kovács Ágnes képviselő, az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke:
Ez változó. Általában 1-2 m3. Attól is függ, hogy mennyien adják be az igénylést. Ahol gyerekek 
vannak, ott igyekszünk nagyobb mennyiséget adni. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Azon rászorulók részére, akikről tudunk, azok részére ki lesz küldve az igénylési nyomtatvány. A 
honlapon és a facebookon is tájékoztatni fogjuk a lakosságot. Ha bárkinek tudomása van ilyen 
személyről, családról, szóljon nekik, hogy tudjanak erről a lehetőségről. 

A rendelet-tervezetet a testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta a 15/2020.(X.1.) önkormányzati rendeletét a szociális célú tűzifa támogatás helyi 
szabályairól.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva. 
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2. Bursa Hungarica 2021. évi pályázathoz csatlakozás és támogatási feltételekről döntés

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A testület előtt ismert, hogy már sok éve támogatjuk a felsőoktatásban tanulmányokat folytatókat a 
Bursa Hungarica pályázat keretében. Szeptemberben lehet csatlakozni és meg kell határozni, hogy mik a 
rászorultsági feltételek. Ezt az egy főre eső jövedelemhez kötjük, amit szintén a bizottság állapított meg, 
tehát kérem az elnök asszonyt, hogy mondja el, hogy a bizottság mekkora egy főre eső javaslatot 
szeretne tenni elfogadásra.

Kovács Ágnes képviselő, az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke:
Itt is megemeltük az összeghatárt 95.000 Ft-ot állapítottunk meg az egy főre eső jövedelemnek. 
Nógrádon elég kis létszámmal szokták beadni a pályázatot. Éves szinten ez a támogatás kb. 100.000 Ft-
ot jelenthet. 

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázatot és a 
következő határozatot hozta:

88/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete
a.) csatlakozik a Bursa Hungarica 2021. évi pályázatához. 
b.) Kedvező elbírálásban részesülhet az a hallgató, akinek a családjában az egy főre 
jutó jövedelem nem haladja meg a 95.000 Ft-ot és az egyéb pályázati feltételeknek 
megfelel. 
c.) A testület felhatalmazza az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport 
Bizottságot, hogy belátása szerint döntsön a pályázók részére személyenként 1-5.000,-
Ft/hó összeg odaítéléséről. 

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a fenti feltételekkel a pályázat kiírásáról 
gondoskodjon. Felkéri továbbá, hogy a pályázatokat terjessze a bizottság elé elbírálás 
céljából. 
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy az összeg felhasználásáról a testületet tájékoztassa. 

Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: jegyző és polgármester 

3. Angyalvár Óvoda munkatervéről tájékoztatás
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Idáig nem volt gyakorlat, hogy az óvoda munkatervét a képviselő testület elé tárjuk, de szeretnénk, ha a 
testületnek nagyobb rálátása lenne az óvoda működésére, tevékenységére, ezért készítette el az 
óvodavezető ezt a beszámolót. Át is adom a szót Horváth Erzsébet óvodavezetőnek.
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Horváth Erzsébet óvodavezető:
A munkatervben az óvoda egész évi működését leszabályozzuk. Tartalmazza a nevelés nélküli 
munkanapokat, szerepel benne a nyári leállás tervezett időpontja. Úgy tudom, nyert a tetőfelújításra 
benyújtott pályázat, ezért úgy gondolom, hogy a leállás időpontjára be lehetne azt tervezni. 

Varga Richárd polgármester:
A tetőbontási feladatokat mindenképpen úgy kell ütemezni, hogy lehetőség szerint senki se legyen az 
épületben, de azt gondolom, hogy ezzel a jövő évi nyári leállást nem fogjuk megvárni. Vagy hétvégi 
munkavégzést alkalmazunk, vagy egyéb megoldást fogunk kitalálni. 
Itt ragadnám meg az alkalmat, hogy bemutassam a pályázatokkal foglalkozó kolléganőt, ő Kállai-Rácz 
Andrea, a közös hivatal munkatársa. Andrea, meddig kell befejeznünk ezt a pályázatot?

Kállai-Rácz Andrea pályázatíró:
Akkor tudhatjuk biztosan, amikor a támogatói okirat a kezünkben lesz, ez novemberre várható 
legkorábban. Én is úgy gondolom, hogy a munkálatokat minél előbb el kellene kezdeni, a pénzt 
felhasználni, mert minden drágul. Ami idén még elég lehet, jövőre már kevés lehet a megvalósításhoz.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Én nagyon örülök, hogy nyert ez a pályázat. Gyakorlatilag el lehet mondani az óvodáról, hogy teljesen 
meg fog újulni. Drukkolok, hogy a bővítésre benyújtott pályázati is nyerjen. Jelenleg 50 gyerek jár az 
intézménybe, jövő héten várható még két fő. Januárban és februárban szintén érkeznek óvodások, tehát 
valószínűleg elő fog fordulni, hogy vissza kell utasítanom gyereket. 

Piroska János képviselő:
Egy nagyon korrekt munkatervet tartok a kezemben, eddig ilyen részletesen még nem voltunk 
tájékoztatva az óvoda működéséről. Gratulálok!

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Köszönöm! Az EMMI ma megküldte a legújabb intézkedési tervet. Minden dolgozó, minden munkatárs 
megtesz mindent annak érdekében, hogy a szabályoknak megfeleljünk, a fertőzést elkerüljük. 
Az elmúlt ülésre kérte a testület, hogy dolgozzak ki egy intézkedési tervet a konyha kapcsán. Tanácsot 
szeretnék kérni arra vonatkozóan, hogy melyik polcrendszert vásároljuk meg. A legolcsóbb 320.000 
Ft+Áfa. Ez felültekezelt anyag, ha sérülés éri, rozsdásodni fog. Egy másik – ez tartósabbnak bizonyul –
kb 450.000 F-ba kerülne. A játszótér üzembe helyezése megtörtént.

Piroska János képviselő:
Tartós megoldásra kell törekedni. A már meglévő helyekre kell egyedileg legyártatni a polcokat, hogy 
megfelelően töltsék be funkciójukat. A dolgozók véleményét is ki lehet kérni. 

17 óra 42 perckor érkezik az ülésre Karcag Sándorné képviselő.

Varga Richárd polgármester:
Az a véleményem, hogy mivel fenntartási idő van a konyhára, ez idő alatt törekedni kell a szabályos 
működésre és működtetésre. Ha az az előírás, hogy rozsdamentes polcrendszer kell, akkor olyat kell 
venni. 

Kovács Ágnes képviselő:
Úgy látom, hogy nincsen BTM-es gyereketek. Csak a nagycsoportosakat szűritek, vagy a középsősöket 
is, ha van valami probléma? 

Horváth Erzsébet óvodavezető:
A kicsiknél még nem igazán jelentkezik, ha valamilyen probléma van, inkább idősebb korban. 
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Piroska János képviselő:
A polcok cseréjét meddig kell elvégezni, mi a határidő?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Konkrét határidő nincsen, de minél előbb ki kell cserélni a régi polcokat.

Gere Zsolt képviselő:
Az lenne a kérdésem, hogy a jövő évi költségvetésbe tervezze már be az önkormányzat 
óvodapedagógusok felvételét ahhoz, hogy meg tudjátok nyitni a harmadik csoportot?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Ha a gyermeklétszám indokolttá teszi, akkor az állam le fogja finanszírozni. Erre még a jövő év elején 
vissza kell térni.

Gere Zsolt képviselő:
Van- még valami, amit az óvoda működéséhez hozzá tudunk tenni?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Ma délután küldte meg a Minisztérium a kötelező eszközök listáját. Ezt át fogom nézni, és amit meg 
kell venni, azt a jövő évi költségvetésbe be fogjuk tervezni. 

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az óvoda munkatervét
és az alábbi határozat született:

89/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Angyalvár Óvoda 
munkatervét az előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadta. Kéri az 
intézményvezetőt, hogy annak betartásáról intézkedjen.

Határidő: folyamatos
Felelős: intézményvezető

4. Molnár-Bernáth László és neje telekvásárlása
Előadó: Varga Richárd polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Varga Richárd polgármester:
A Jókai utcában az 1118 hrszú ingatlanra érkezett vételi szándék. Egy gyermek vonatkozásában kérnék 
a gyermekkedvezményt. Javaslom, hogy támogassuk a család letelepedését községünkben. 

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelmet támogatta és az 
alábbi határozat született:

90/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete telekeladással kapcsolatban az 
alábbi határozatot hozza:
1. a Nógrád 1118 hrsz-ú 1203 m2 területű, beépítetlen terület művelési ágú ingatlan 

vevőjéül ½ - ½ - arányban Molnár-Bernáth László 1118 Budapest, Rétköz u. 2. és 
Molnár-Bernáth Sonja 5000 Szolnok, Malom u. 22 szám alatti lakosokat jelöli ki.
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2. A telek értéke 3000 Ft/m2, azaz 3.609.000 Ft, melyből az önkormányzat arra 

tekintettel, hogy a kérelmezők 1 gyermeket nevelnek, 721.800 Ft összegű 
kedvezményt nyújt. A telek vételára tehát 2.273.381 Ft + 613.819 Ft ÁFA, azaz 
ÁFA-val együtt 2.887.200-Ft, amelyet a vevők az adásvételi szerződés aláírásakor 
egy összegben megfizetnek. A kedvezményt az önkormányzat azért nyújtja, mert a 
telekre 5 éves beépítési kötelezettséget ír elő, és a vevők kötelesek vállalni, hogy 
gyermekükkel együtt 5 éven belül a felépült ingatlanban állandó lakcímet 
létesítenek.

3. Amennyiben a 2. pontban foglaltak nem teljesülnek, a kedvezmény összege egy 
összegben esedékessé válik. 

4. Az önkormányzat a beépítési kötelezettség biztosítására 5 év elidegenítési tilalom 
bejegyzését kezdeményezi. Hozzájárul azonban, hogy a CSOK és hitelfelvétel 
szempontjait szem előtt tartja és ahhoz minden hozzájárulást megad.

5. Amennyiben a telken az 5 év leteltével az építkezés meg sem kezdődik, az 
önkormányzat fenntartja magának az elállás jogát.

6. A szerződésben rendelkezni kell arról is, hogy a telket rendszeresen kaszálni kell.
7. Az adásvétellel kapcsolatos költségek a vevőket terhelik.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a fenti tartalommal az adásvételi szerződést 
kösse meg.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

5. Külterületi lakott hely elnevezése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A belterületen utcák és házszámok képezik az adott ingatlanok címeit. Amikor a címképzés arra 
vonatkozik, hogy egyedülállóan egy külterületi részen olyan ingatlan található, amelynek környezetébn 
nincsenek más lakható ingatlanok, ebben az esetben a címképzési eljárás eltér attól, amikor valaki
belterületen építkezik. A jogszabály kimondja, hogy külterületi címképzésnél a tulajdonos véleményét 
ki kell kérni a közterület nevére vonatkozóan. 
A címképzés során szükség van a közterület elnevezésére, amely egyértelműen az önkormányzati 
törvény és a helyi rendelet értelmében a képviselő testület hatásköre. A kérelmező Gerhát-Keresztes 
Korinna javaslatot tett Róka zug elnevezésre. 
Én javasolnám, hogy egy 1-est tegyünk hozzá, mert a címrendszer valószínűleg csak számmal fogja 
elfogadni a nevet. Tehát a Róka zug 1. lenne a cím. 
A használatbavételi eljárás itt még nem történt meg, tehát a tulajdonos már ezt megelőzően kérte, hogy a 
cím létrejöjjön. A használatbavétel során az eljáró hatóságok vizsgálják, hogy a közművek biztosítva 
vannak-e. Mivel ebben az ügyben ez a lépés kimaradt, a testület dönthet úgy kérjünk be a kérelmezőtől 
arra vonatkozóan nyilatkozatot, hogy a tulajdonos ennek a jogszabályi előírásnak eleget tesz.

Piroska János képviselő:
Nyilatkoztassuk a kérelmezőt arról, hogy gondoskodik az összes közmű megteremtéséről az ingatlanán.

Szórágy Gyuláné képviselő:
Én is támogatom azt a javaslatot, - amit jegyző asszony az előterjesztésben ismertetett - miszerint a 
kérelmező tegyen nyilatkozatot a közművek jogszabály szerinti kiépítéséről, továbbá nyilatkozzanak 
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arról is, hogy a belterület határától a megközelítést szolgáló úttal kapcsolatban a szükséges 
hóeltakarítást, síkosságmentesítést és amennyiben szükséges, az út javítását saját költségükön vállalják. 

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a napirenddel kapcsolatban az 
alábbi határozatot hozta:

91/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Gerhát-Keresztes Korinna 
kérelmének helyt adva a Nógrád 0208/2 hrszú ingatlan címét 2642 Nógrád, Róka
zug 1. címmel engedélyezi. A címképzés feltétele, hogy az ingatlan tulajdonosa és 
haszonélvezője a hivatal felé nyilatkozzon arról, hogy az ingatlanon felépített 
épületben a jogszabályi előírásoknak megfelelően biztosítják a közművekkel 
történő megfelelő ellátást, 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a határozatot a kérelmezőnek küldje meg és 
annak végrehajtásáról gondoskodjon

Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: jegyző

Horváth Erzsébet óvodavezető 18 óra 10 perckor elhagyja az üléstermet

A polgármester egy rövid szünetet rendel el.

18 óra 25 perckor az ülés folytatódik.

6. Egyebek

- Nógrádi Polgárőr Egyesület kérelme

Varga Richár polgármester:
A polgárőrségtől érkezett egy megkeresés, kérik a Művelődési ház udvarán lévő garázs áthelyezését a 
tűzoltószertárhoz. Megkérem az elnökasszonyt, hogy röviden mondja el, miről lenne szó.

Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke:
Amikor még az a garázs épült, akkor még kisebb méretű autónk volt, a mostani viszont már nagyobb, 
nem tudunk rákanyarodni, így nem tudunk beállni a garázsba. A tűzoltószertárnál úgy helyeznénk el, 
hogy a sportpálya felől tudnánk megközelíteni. Egy betonaljzatot építenénk és arra helyeznénk el a 
garázst.

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelmet támogatta és az 
alábbi határozatot hozta:

92/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a Nógrádi Polgárőr 
Egyesület kérelmét, hogy a Művelődési ház udvarából a tűzoltószertár mellé helyezi át a 
polgárőr autó garázsát.
A testület felkéri az egyesületet, hogy a határozat végrehajtásáról saját költségén 
gondoskodjon.

Határidő: 2020. november 30.
Felelős: polgárőr egyesület elnöke
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- Augusztus 20. rendezvény elszámolása

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Varga Richárd polgármester:
Az ülést megelőzően mindenki megkapta az elszámolást, van-e valakinek kérdése ezzel kapcsolatban?

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester:
A rendezvénnyel kapcsolatos maradvány meddig használható fel?

Kállai-Rácz Andrea pályázatíró:
Kérvényeztük, hogy jövő év június 30-ig használhassuk fel a maradványt.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A Megyei Önkormányzat is támogatta a rendezvényt, de azok a költségek nincsenek feltüntetve az 
elszámolásban mégpedig azért, mert a fellépőkkel ők kötötték meg a szerződést és ők is fizették ki. Ők 
500.000 Ft-tal járultak hozzá a rendezvényhez. Ez az összeg hangosítást, fellépő művészekkel 
kapcsolatos költségeket takar.

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az elszámolást és az 
alábbi határozatot hozta:

93/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az augusztus 20-i 
rendezvénnyel felmerült 573.584 Ft kiadást indokoltnak tartja. Felkéri a 
polgármestert, hogy az összegből 461.409 Ft-ot pályázat keretében számoljon el. 
A testület köszönetét fejezi ki, hogy Nógrád Megye Önkormányzata 500.000 Ft-
tal támogatta a rendezvény lebonyolítását.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon.

Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester 

- Pályázatokról tájékoztató

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Varga Richár polgármester:
A napirenddel kapcsolatban megkérem Kállai-Rácz Andreát, hogy tájékoztassa a jelenlévőket 
pályázatainkról.

Kállai-Rácz Andrea pályázatíró:
Ebben az évben leginkább Magyar Falu-s pályázatok voltak meghirdetve. Lehetőség szerint mindent 
igyekeztünk megpályázni. Sajnos első körben csak az orvosi rendelő fűtéskorszerűsítésére beadott 
pályázat nyert. Ennek is nagyon örülünk. 
A második körben a beadási határidő szeptember elején volt. Ennek keretében az óvodát szeretnénk 
bővíteni egy tornaszobával és eszközöket is tudunk ehhez beszerezni. 
Az Infopont épület tetejére lehetőség nyílt egy szolgálati lakás kialakítására pályázat keretében. 
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A hivatali épületek felújítására is írtak ki pályázatot. Ebben bútorbeszerzés is benne foglaltatik 5 M Ft 
értékben. Ha nyerne ez a pályázat, akkor egy korszerű gázkazán is beépítésre kerülne. 
A tavalyi évben már pályázott az önkormányzat temetőben urnafal építésére és kerítés kialakítására. Ez 
akkor nem nyert. Idén újra benyújtottuk a pályázatot. 
A Belügyminisztérium által kiírt pályázattal az óvoda tetőfelújítását szeretnénk megvalósítani. 
Ezek a pályázatok futnak jelenleg, a hiánypótlásokat is benyújtottuk már. Törekedni fogunk arra, hogy a 
kivitelezések minél előbb elkezdődjenek, mert az árak nagyon emelkednek.
Voltam ma egy fórumon, ahol elmondták, hogy 500.000 Ft értékben térfigyelő kamerarendszert lehet  
megpályázni. Úgy gondolom, erre Nógrádnak is nagy szüksége lenne. 
Itt szeretném elmondani azt is, hogy tudni kell, hogy egy pályázat nem a fizikai befejezéssel zárul le, 
annak van pénzügyi zárása is. A zárást a fizika befejezés után 30, vagy 60 nappal meg kell tenni. Ezen 
kívül vannak olyan pályázatok, ahol fenntartási idők vannak meghatározva. Ezek például az energetikai 
pályázatok. A fenntartási idő 5 év, és minden évben fenntartási jelentést kell leadni és csak az 5. év 
zárójelentése után zárható le a pályázat.
A hivatal energetikai pályázatát most sikerült lezárni. 
Várható, hogy a Berkenyével és Diósjenővel közös egészségházzal kapcsolatos pályázatnál is tartanak 
majd helyszíni ellenőrzést. Ha sikerül a nógrádi és a berkenyei részt rendbe tenni és ezt elfogadja az 
igazgatóság, akkor van esély arra, hogy Diósjenőtől függetlenül elszámolják ezt a két pályázatot és így 
ez is lezárulhat. 

Gere Zsolt képviselő:
Amikor azt tetszett mondani, hogy beadtunk pályázatot, az konkrétan kit takar? Ki határozza meg, hogy 
milyen pályázat legyen benyújtva?

Varga Richárd polgármester:
A képviselő testület döntött, hogy lehetőség szerint minden pályázatot adjunk be.

Gere Zsolt képviselő:
Nem döntöttünk erről. Itt van olyan pályázat, amiről nem döntöttünk. Amikor helyszíni bejáráson 
voltunk az Infopontnál, több képviselő is azt mondta, hogy nincs szükségünk szolgálati lakásra. Inkább 
lenne szükség infrastruktúra fejlesztésre, kerékpárút kialakításra, telkek kialakítására. 

Varga Richárd polgármester:
Bicikliútra nem lehetett pályázni, eladó telkeink vannak, tehát erre nem érdemes pályázni. 

Karcag Sándorné képviselő:
A bicikliutat és a telkek kialakítását én vetettem fel, de szépen elbeszéltük, nem szavazta meg a testület. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az, hogy legyen szolgálati lakás, biztos, hogy szóba került az ülésen. 

Gere Zsolt képviselő:
Én viszont biztos vagyok abban, hogy nem került szóba. Kint beszélgettünk róla. Ott úgy döntöttünk, 
hogy szolgálati lakásra nem nyújtunk be pályázatot.

Kovács Ágnes képviselő:
Én úgy értelmeztem, hogy – mivel a közösségi tér kialakítására benyújtott pályázat nem nyert, de a 
beázás problémáját meg kell oldani – ezért lett beadva a szolgálati lakásra a pályázat.

Gere Zsolt képviselő:
Ha a testület úgy döntött, hogy mindenre pályázunk, akkor miért nem pályázunk például a meglévő 
telkek közművesítésére, a gáz nincs kiépítve? Erre is volt pályázat.
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Varga Richárd polgármester:
A telkeket úgy értékesítjük, hogy a gáz bekötése a tulajdonos kötelezettsége, nem az önkormányzaté. A 
többi közművel rendelkeznek a telkek. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ha az önkormányzat építteti ki a gázt, akkor rengeteg pénzbe kerül, míg ha a tulajdonosok köttetik be,
ingyen rákötik nekik, ha 250 méteren belül vannak. Én ezért nem támogatnám, hogy a gázközmű 
bevezetésébe az önkormányzat milliókat tegyen bele.

Gere Zsolt képviselő:
Van arra lehetőség, hogy mielőtt az önkormányzat bead egy pályázatot, a testületi ülésen döntsünk a 
beadásról?

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A pályázatok beadása nagyon sok előkészítő munkát igényel. A határidők nagyon rövidek, akkor 
kéthetente ülést kellene tartani, hogy mindent megbeszéljünk. 

Varga Richárd polgármester:
Visszakanyarodnék a szolgálati lakáshoz. Igenis szolgálati lakásra is szükség van. Ha álláshelyeket 
szeretnénk majd hirdetni, nem mindegy, hogy úgy tudjuk ezt megtenni, hogy lakást tudunk biztosítani. 
Az előző ülésen tárgyaltuk, hogy egy pedagógusnak szolgálati lakásra volt szüksége. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Szolgálati lakásra nem sokan pályáznak, így nagyobb az esély, hogy nyerjünk. Az Infopontot évek óta 
tervezzük már felújítani, nagyon rossz az állapota.

Szórágy Gyuláné képviselő:
A cél az volt, hogy az infopontként funkcionáljon, így ott leszünk, ahol pár évvel ezelőtt. Hiába van meg 
az épületünk, nem tudjuk fenntartani, nem tudjuk karbantartani és az infopont funkcióját nem fogja 
betölteni. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ha a szolgálati lakás megépülne, már lenne rendes teteje az épületnek, nem ázna be folyton.

Piroska János képviselő:
Én úgy látom, hogy kevés a nyertes pályázatunk. A tartaléklista a legegyszerűbb és legkorrektebb 
elutasítási mód, nem mondanak sem igent, sem nemet. Győzzük kivárni!

Varga Richárd polgármester:
Én azt gondolom, hogy nincs miért szégyenkeznünk. Szerintem szépen kapott támogatást a település az 
elmúlt egy évben. Gyors fejszámolással is kb. 80 M Ft-ról van szó. Nagyon sok település van, a 
támogatás kevés. Vannak nálunk sokkal rosszabb helyzetben lévő települések. A szlovák önkormányzat 
is kapott, a civilek is kapnak, szerintem nem állunk rosszul. Annak örüljünk, amink van! 

Piroska János képviselő:
Más megyékhez, más településekhez képest keveset kapunk. Mi, akik frekventált helyen vagyunk, kicsit 
leültünk. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Mindig minden pályázatnál szabályosan járunk el, a kiírásban szereplő pályázati lehetőségekkel akarunk 
élni. Ezt kihasználva a falu gyarapítására szeretnénk beadni a pályázatokat.
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Kállai-Rácz Andrea pályázatíró:
Én az előző ülésre is elkészítettem a pályázatokról a beszámolómat, ahol fel voltak tüntetve a pályázati 
lehetőségek. Felhívnám a figyelmet, hogy a kamerarendszer kiépítésére kiírt pályázat beadási határideje 
október 23. Ez egy előfinanszírozott pályázat. A támogatói okirat kiállításától számított két év a 
kivitelezési és elszámolási időszak és 5 év a fenntartási időszak. A leader-es pályázatok a legnehezebben 
elszámolható pályázatok. Vállalni kell azt a kötelezettséget, hogy a Börzsöny Térsége Egyesület tagja 
marad a pályázó addig, amíg a fenntartási időszak tart. Fizetni kell a tagdíjat. 

Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke:
A már meglévő rendszert is lehet bővíteni és új rendszer kiépítésére is lehetőséget ad a pályázat. 

Több képviselő javasolta a kamerarendszerrel kapcsolatos pályázat beadását.

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester:
Mennyi az éves tagdíj?

Varga Richárd polgármester:
60.000 Ft. Én személy szerint nem támogatom a kamera pályázat beadását. Gyakorlatilag 200.000 Ft-ot 
nyerünk rengeteg munkával, mert a tagdíjat fizetni kell. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Szerintem a tagság eddig sokkal több pénzébe került ez az önkormányzatnak, mint amennyi hasznot 
hozott. Az elmúlt 5 évben egyáltalán nem volt az önkormányzatnak pályázata. Ez az 500.000 Ft 
támogatás elnyerése nagyon sok munkával jár, sok a bizonytalanság. Nem tartom reálisnak ezt a 
befektetést. 
Itt most kétféle döntési javaslat hangzott el, az egyik, hogy beadjuk-e a pályázatot és ezt azt is jelenti, 
hogy legalább 5 évre tagok maradunk; a másik javaslat, hogy kilépünk-e az Egyesületből.

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester:
Szerintem a pályázat benyújtása előtt vizsgáljuk meg, hogy valóban szeretnénk-e tagok maradni az 
Egyesületben. Ha úgy döntünk, hogy igen, akkor szerintem be kellene nyújtani a pályázatot.

Gere Zsolt képviselő:
A Polgárőr Egyesület elnökétől szeretném megkérdezni, hogy ez az 500.000 Ft mire elég?

Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke:
Kb. 3-4 kamerával tudnánk bővíteni a meglévő rendszert.

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester:
Javaslom, hogy a pályázat benyújtásáról most döntsünk, mert október 23-ig már nem lesz ülésünk. 

Szórágy Gyuláné képviselő:
Nem pályáztunk, mert nem volt olyan pályázatíró, aki megírta volna a pályázatunkat. Én meghagynám a 
tagságunkat, ne zárjuk ki magunkat abból, hogy pályázhassunk.

Karcag Sándorné képviselő:
Én is azt gondolom, hogy ha szeretnénk bővíteni a kamerarendszert, akkor pályázzuk meg!

Varga Richárd polgármester:
Ha azt nézzük, hogy egy 500.000-es pályázatért 5 évig tagdíjat fizetünk, és még Andrea dolgozik is 
vele, akkor 0 Ft-ért dolgoztunk. A munka aránya megéri-e a támogatási összeget nekünk?
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A testület hosszas mérlegelés után 3 igennel, 3 ellenszavazattal és 1 tartózkodással az alábbiak szerint 
döntött:

94/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem támogatja, hogy az 
önkormányzat a Börzsöny Térsége Egyesület által kiírt pályázaton induljon 
kamerarendszer telepítése ügyében. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntést hozza az érdekeltek tudomására.

Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Gondolom, hogy aki most nem támogatta a kamerarendszer bővítésre kiírt pályázat benyújtását, annak 
közvetett szándéka a tagság megszüntetése volt.

Varga Richárd polgármester:
Nem feltétlenül! Lehet, hogy később lesz olyan kiírás, ami megfelel nekünk. Erre az évre a tagdíj ki van 
fizetve, ebben az évben még tagok maradunk.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Nekem van egy olyan javaslatom, hogy ha a képviselők látáskörébe kerül bármilyen pályázat, akkor azt 
jelezzék az önkormányzat felé akár e-mail-ben, hogy legyen megvizsgálva, egyáltalán lehet-e indulni, 
mik a feltételek stb. Ezt elküldjük Andreának és ő megválaszolja az esetleges kérdéseket. Ne legyen 
ebből később probléma. 

Gere Zsolt képviselő:
Köszönjük szépen! Én ugyanerre gondoltam, csak visszafelé is így működjön. Súlyozni kell a 
pályázatokat. Itt döntsük el, hogy milyen pályázatokat adunk be.

Varga Richárd polgármester:
Csak akkor a képviselő társak ne mondják azt, hogy lehetőség szerint mindenre adjunk be pályázatot! Ez 
így félreérthető! Azt kell csinálni, hogy egyenként, tételesen végig kell menni a pályázatokon, össze kell 
hívni minden alkalommal rendkívüli ülést és ott kell dönteni a beadásról.

Gere Zsolt képviselő:
A beszámolóban szereplő négy pályázat, az nem a „minden” pályázat szerintem. Gondolom több is lett
volna, de ezek ki lettek választva. Természetesen örülök neki, az a problémám, hogy nem mi döntöttük 
el.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A Magyar Falu pályázatok 100 %-os támogatottságúak, nem szabad kihagyni egyet sem, ahol indulni 
tudunk.

Gere Zsolt képviselő:
Igen, de minek indulunk olyan pályázaton, amire a falunak nincs szüksége?

Varga Richárd polgármester:
Nagyon kérem képviselő úr, hogy a fontossági sorrendet, a prioritást figyelembe véve dolgozza ki, 
terjessze elő a testületi ülésre! Szívesen fogadjuk.

Gere Zsolt képviselő:
Ez nem az én dolgom!
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Varga Richárd polgármester:
Ne haragudjon, egy képviselőnek ez ugyanúgy dolga! Az előterjesztéssel lehet élni! Ezt kérte az imént 
jegyző asszony is.

Debreceniné Králik Tünde Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának elnöke:
Elkeseredve hallom, hogy nem esett szó az értéktár-pályázatról. Már régóta szerettük volna, ha 
bekerülünk az értéktárba. Ez ügyben az év elején felkerestem a polgármester urat, hogy ő majd felveszi 
a kapcsolatot a pályázatíróval, ami sajnos elmaradt. Én erről a pályázat beadása előtt egy héttel 
értesültem. Jegyző asszony javasolta, hogy ezt a pályázatot a nagy önkormányzatnak illene beadni. Én 
ezzel egyetértettem. Nagy örömmel tudatom, hogy 1 M Ft-ot nyert a pályázat. Ebben benne lesz egy 
könyv kiadása, aminek elkészítésére Végh Józsefet kértem fel. 

Piroska János képviselő:
Sokkal átgondoltabban kellenne az egész pályázati rendszert végig gondolnunk, de legfőképpen úgy 
érzem, hogy nincs megfelelő lobbi a mi pályázataink mögött. Nógrád megye névadó települése 
vagyunk, idegenforgalmilag frekventált település a miénk, és hol vagyunk? 

Varga Richárd polgármester:
Most is azt mondom, hogy nincs miért szégyenkeznünk, teljesen mindegy, hogy hol helyezkedünk el, 
kik vagyunk, mik vagyunk, vagy hová tartozunk! A pályázatok igazságosan vannak elbírálva, ahogy a 
lehetőségek engedik, kapunk támogatást.
Elnök asszonyhoz szólnék, hogy nagyon sajnálom, ha a januári beszélgetésünknél valami elsiklott. 
Örülök, hogy be lett nyújtva az értéktár-pályázat! Köszönöm a közreműködést! Úgy gondolom, hogy a 
község lakóinak ezáltal egy plusz dolgot tudtatok adni. Remélem, hogy a jövőben jobban tudunk majd 
ezekben a dolgokban együtt dolgozni. 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Még annyit szeretnék hozzáfűzni a pályázatokkal kapcsolatos témához, hogy tájékoztatni fogjuk a 
képviselőket, hogy milyen pályázatokat kívánunk benyújtani. Ha nem érkezik visszajelzés, akkor azt 
úgy tekintjük, hogy a képviselők zöld utat adtak a pályázatnak. Nincs értelme minden egyes alkalommal 
testületi ülésre vinni az ügyet, mert szerintem az akadályozná a pályázat zökkenőmentes benyújtását.
Mindenkinek sok plusz munkát jelentene.

Szórágy Gyuláné képviselő:
Én ezzel egyetértek. Annyit kérnék még, hogy a megküldött e-mailben legyen benne, hogy 
véleményezzük-e a megküldött anyagot, vagy csak tájékoztatásként kaptuk meg. Köszönöm!

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a pályázati 
beszámolót és az alábbi határozatot hozta:

95/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete
A) a pályázati beszámolót elfogadja
B) felkéri a közös hivatal jegyzőjét, illetve általa Kállai-Rácz Andrea pályázati 

referenst, hogy a képviselők kapjanak tájékoztatást arról, hogy az előkészítésben 
részt vevők mely pályázat benyújtását tartják indokoltnak. A képviselők 
elektronikusan a megadott időn belül kötelesek visszajelezni az ügyben. Ha nem 
jeleznek, akkor a polgármester jogosult intézkedni a pályázattal kapcsolatban.

Határidő: folyamatos
Felelős: jegyző, polgármester, képviselők
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19 óra 47 perckor Kállai-Rácz Andrea pályázati referens távozik az ülésről.

- Gyermekorvosi rendelés Nógrádon

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Berkenye és Nógrád községből is érkeztek hozzánk jelzések szülőktől a gyermekorvos rendelésével 
kapcsolatban. Levélben megkerestem ez ügyben a gyermekorvost, a választ megküldtük a 
képviselőknek. Doktor úr szeretné a felvetésünket teljesíteni, hogy legalább heti egy alkalommal legyen 
rendelés Nógrád és Berkenye településeken is. Reméljük ez mihamarabb így lesz és a gyerekek 
szüleinek így könnyebb lesz.

- Kékesi Beáta terembérlése

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Varga Richárd polgármester:
Érkezett egy terembérlésre vonatkozó kérelem. Egy Nógrádon élő anyuka nyelvoktatást szeretne tartani. 
A beadványa nem elég részletes, ezért én javasolnám visszaküldeni és megkérni, hogy fejtse ki 
részletesebben, hogy mire irányul a kérelme.

A testület a javaslatot egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta és az 
alábbi határozatot hozta:

96/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Kékesi Beáta terembérleti 
kérelmével kapcsolatban felhívja a kérelmezőt, hogy kérelmét pontosítsa, pontosan 
írja le, hogy hetente hány alkalommal, hány órában, milyen nagyságú termet kíván 
használni. A bérleti feltételek ügyében ezt követően lehet csak dönteni. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a kérelmezőnek küldje meg.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester 

- Rendezvénynaptár módosítása kiállítással

Varga Richárd polgármester:
Egy fafaragó keresett meg bennünket, hogy munkáiból szeretne egy kiállítást rendezni a Művelődési 
házban. Mi körüljártuk, hogy Nógrádon ki foglalkozik még fafaragással, így az ő munkájukat is meg 
lehetne majd tekinteni október 17-től kb. egy héten keresztül. Én úgy gondolom, hogy ez támogatható. 
Kérem a testületet, döntsön az ügyben!

A testület a rendezvénynaptár módosítását egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással
támogatta és az alábbi határozat született:

97/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a rendezvénynaptárat úgy 
módosítja, hogy 2020. október 17-től egy héten keresztül a helyi fafaragók munkáját
kívánja bemutatni a Művelődési házban. 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a kiállítás megszervezéséről gondoskodjon és 
arról a képviselő testületnek számoljon be.

Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester 

- Vármentő nap szervezése

Varga Richárd polgármester:
Minden évben van vármentő nap. Idén is lesz szombaton 9 órától. Várunk mindenkit, hogy társadalmi 
összefogással szebbé tegyük a várat és környékét. Köszönöm!

- Szeptemberi társulási -és küldöttgyűlésekről beszámoló

Varga Richárd polgármester:
Részt vettem a TÖOSZ küldöttgyűlésen, Nógrád megyei küldött vagyok. Hasznos dolgok hangzottak el 
az önkormányzatiságról. 
A Börzsöny Térsége Egyesület fórumán is ott voltam, ahol szóba került a már említett kamerarendszer-
pályázat. Megtörtént a szükséges tisztújítás. Beszámoltak az egyesület gazdasági helyzetéről. 
A Zöld Híd Kft. gyűlésén is részt vettem. Itt elhangzott, hogy megalakul egy nagyobb társulás, ami 
sokkal hatékonyabban fog működni a jövőben.
A Regéci várnál volt egy Interreg-es sajtótájékoztató. Nógrád település vonatkozásában igen hasznos 
volt. Hat év alatt hatalmasat fejlődött a Regéci vár és a település. Megpróbálunk a jövőben némi 
támogatói tőkét bevonni a településre.

Piroska János képviselő ismét hangsúlyozta, hogy Nógrád község nem részesül kellő támogatásban. A 
polgármester és a jegyző is kérte, hogy ne kezdeményezze a napirendi ponttól való eltérést.

- Szlovák önkormányzat kérelme

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Varga Richárd polgármester:
A Szlovák Önkormányzattól érkezett egy kérelem. Megkérem az elnökasszonyt, hogy ismertesse ennek 
tartalmát.

Debreceniné Králik Tünde Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának elnöke:
A testület részére már kiküldött árajánlat mellé kaptam egy másik ajánlatot is, sőt várok még egy 
harmadikat is. Sajnos egyik vállalkozó sem tudja 1,5 M Ft-ból elvégezni a munkálatokat. Még kb. 
400.000 Ft-ra lenne szükségünk, ehhez kérjük az önkormányzat segítségét. Így minden egyes helyiség
fel lenne újítva. Az egyik teremben kiállításokat lehetne rendezni, főként helyi tehetségek munkáiból.

Szórágy Gyuláné képviselő:
A műszaki tartalom tisztázva van, tehát valamennyi árajánlat ugyanazt a műszaki tartalmat foglalja 
magába?

Debreceniné Králik Tünde részletesen tájékoztatta a jelenlévőket az egyes helyiségekben végzendő 
átalakításról, munkálatokról.
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Szórágy Gyuláné képviselő:
Én azt gondolom, hogy ha 400.000 Ft-ért kapnánk egy felújított részt, akkor egy percig sem szabad 
gondolkodni azon, hogy támogassuk-e.

Karcag Sándorné képviselő:
Nekem is az a véleményem, hogy megadjuk a hiányzó összeget. A laminált parketta helyett én 
javasolnám a járólapozást, az tartósabb. Ez a megoldás sokkal drágább lenne?

Debreceniné Králik Tünde Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának elnöke:
Igen, mert a mostani burkolat alatt homok van, amit fel kellene szedni stb, tehát sok lenne a plusz 
költség. 

Piroska János képviselő:
Van valamilyen vázrajz, hogy hogyan fog kinézni az átalakítás után a belső tér?

Varga Richárd polgármester:
Konkrét tervrajz nincsen, de a tételes kiírásból látható, hogy hová kerülnek a falak, ajtók stb. 

A testület a kérelmet egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta és az 
alábbi határozatot hozta:

98/2020.(IX.30.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Nógrád Község Szlovák 
Nemzetiségi Önkormányzatának kérelmét támogatja. Amennyiben szükséges, 
pénzügyi lehetőséget biztosít arra, hogy az ún. öreg tanács felújítása során maximum 
400.000 Ft költséget a települési önkormányzat vállaljon. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az elnököt értesítse és a határozat 
végrehajtásáról gondoskodjon.

Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester 

Napirend utáni hozzászólások:

Piroska János képviselő:
Az október 23-i ünnepség és az emlékművek átadása meg lesz tartva?

Varga Richárd polgármester:
Igen, de az ünnepség részletes kidolgozása még nem történt meg. Az országgyűlési képviselő úr is és a 
járási hivatal vezetője is jelezte, hogy szeretne részt venni a rendezvényen. Az iskolások iskolán kívüli 
eseményeken nem vehetnek részt, de azt támogatja az igazgató, hogy egy gyermek a szülőjével eljöjjön 
és pl. egy verset elszavaljon. A civil szervezeteket is meg fogjuk keresni és össze fogunk állítani egy
méltó ünnepi programot. A jelenlegi helyzet azt tartja elfogadhatónak, hogy szabadtéren kerüljön 
megrendezésre az ünnepség.

Szórágy Gyuláné képviselő:
Amikor az I.világháborús emlékmű felújításához megkaptuk a pályázati támogatást, akkor a hadkieg
kérte, hogy amikor az átadásra kerül sor, ők is szeretnének részt venni rajta. 
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Varga Richárd polgármester:
Az izraelita felekezet képviselője is jelezte, hogy eljönnének az átadásra. Szívesen veszem a javaslatokat 
arra vonatkozóan, hogy az emlékparkot hogyan ültessük be növényekkel, hová kerüljön a pad stb. 
Előzetesen egyeztethetünk is erről. 

Gere Zsolt képviselő:
Itt a Hunyadi utcában az újonnan kihelyezett 7,5 t közúti tábla pont takarja az elsőbbségadás táblát. 
Javasolnám áthelyezni, hogy az is látható legyen. 

Kovács Ágnes képviselő:
Mikor kezdik meg a tó kotrását?

Varga Richárd polgármester:
A vállalkozó többször nem jelent meg a megbeszélt időpontban, majd közölte, hogy mással fogunk 
szerződni, mint akivel előkészítettük a szerződést. Én ezek után mertem egy nagyot gondolni, hogy van 
nógrádi vállalkozó, aki képes erre, maximum az eszközt kell biztosítani. Megkerestem őt, beszéltem 
vele személyesen, azt mondta, hogy tudná vállalni a munkát azért az összegért, amit az előző vállalkozó 
is adott. Egy hetet kért a részletek kidolgozására, utána jelentkezni fog, én pedig tájékoztatni fogom a 
képviselőket.

Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke:
Az iskola parkolójánál nem lehetne kicserélni a táblákat, mert katasztrofális a közlekedés. A bejáratot a 
mostani kijárat helyére helyezni?

Varga Richárd polgármester:
Megkeressük a közútkezelőt, körüljárjuk az ügyet.

A polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív részvételt és az ülést 20 óra 30 perckor 
berekesztette.

k.m.f.

Varga Richárd Árpásné Schlenk Judit
polgármester jegyző

Ciuleacné Drajkó Adrienn Szórágy Gyuláné
jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő


